
P Ro To KÓŁ  Nr  Ix/07

z sesji Rady Gminy Podgórzyn

z dnia 17 maja 2007 roku

obrad) sęsji rozpoczę,ły się o godz. l200 w Lrzędzie Gmil1 u Podgórzynie.
Na stan 15 radnych obecnych było 15.
obradom Sesji przewodniczył radny Leonard Jaskołowski- Przewodniczący Rady Gminy
Podgórzyn'

Rada Gminy 14 głosami ''za'' (obęcnych na sali 14 radnych) przyjęła następujący polządek
obrad:

l. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. zatyłiętdzęrnę potządku obrad.
3. Powołade Komis.ji Uchwał i Wniosków.
4' Pr4jęcie protokofu z osumiej sesji.
5. Sprawozdanie Wójta Gminy f działalności w okręsię między sęsjami:

. informacja o bieĘcej sytuacji finansowej gminy,
- bformacja o udzielonych ulgach i umoŻeniach z q4ułu podatków oraz imych

wierz}telnościach.
6' Infomacja Przęwodniczących Komisji Rady Gminy o placach Komisji w okesie

między sesjami.
7' Podjęcie uchwaty w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 rok.
8. sprawy lóżne.
9. Przedstawienie protokołu Komisji Uchwał i Wniosków.
10. Zakończenie obrad.

Ad.3

Akces pracy w Komisji Uchwał i Wniosków wyraziły:
Radna Aleksandra Krzyąńską
Radna Katar4.na Pastemak.

PoĘzsze kandydafury zostaty zaakceptowane 14 głosami ''za,'. (obecnych na sali 14
ńdnych)

Ad.4

Protokół nr VIIVO7 został przyjęry bez uwag 14 głosami ,,za'', 1 ,,wstrzymującym się,'.

Ad.5

Pani Alna Latto- Wójt Gminy przedstawiła sptalłozdalie z działalności w okesie między
sesjami.
Pani wójt poinformo\ł/ała' że w dnl 4 maja 2007 loku spotkała się z Panem Stanisławem
Szubęńęm- Prezęsem Karkonoskiego Sejmiku osób Niepełnosprawnych. cęlem spotkania
było wypncowarrie wspólnych działań na rzecz osób niepełnosprawnych. Padła propozycja
żeby w Gminie utworyć stanowisko ds' osób niepełnosplawnych. Koszty utz}mania



pracownika ponosić będzię Sejmik osób Niepełnosprawnych, natomiast ze stony Gminy
oczek.ują zapewlienia pomieszczenia biurowęgo.
Pani wójt spotkała się ńwnież' z Plezydentem Jeleniej Góry. Markiem obrębalskim.
Przedmiotem spotkania było zapewnienie dostawy wody dla nowo wybudowanego osiedla
domków j ednorodzinnych w staniszowie.
W dniu 5 maja br p.Wójt uczęstniczyła w obchodach święta strażaka w Miłkowie.
W dniu 9 maja br odbyło się spotkanię przedstawicieli ochotniczej stazy Pożamej w
Podgórzynie oraz przedstawicieli Koła Gospodń Wiejskich. W spotkaniu uczestniczył
Sekretarz Gminy oraz Panię zę Stowarzyszęria ',Pegaz,,. Prz€dmiotęm spotkania była sprawa
rozbudowy remizy z przeznaczeniem na świetlicę wiejską.
W dniu 10 maja br wspó]rie z seketarzem Gminy. Pani wójt spotkała się z Komendanlem
Komisariatu Policji w Karapczu i Jego Zastępcą Przedmiotem rozmowy byty sprawy
zapewnienia bezpieczeństwa na terenie Gminy Podgór4m' Komendant Policji przedstawił
propozycję zakupu patroli policyjnych w okresię natężonęgo ruchu turystycznego. Jeden
patrol 2-osobowy kosztuje 300zł. wstępny projękt porozumienia w Ę sprawie ptzekazaly
zostanie do zaopiniowania na Komisje Rady.
14 maja br odbyło się spotkanie w ZwiąĄu Gmin Karkonoskich Wójtów i Burmistrzów gmin
członkowskich z pfledstawicielaml Związków Zawodowych Pracowników przekazanych do
Karkonoskiego Systemu wodociągów i Kanalizacji. Dyskutowano nad roszczeniami
pTzedstawioĄ'ni przez Zwilązki doty czącyrrti udzielenia gwarancji dla pracovników.
14 maja odbyła się równięż Konfęrę[cja Krajowa Euroregionu Nyska. wybrano nowe
władze' w t}Tn sanym dniu, wspólnię z Przęwodniczącyn Rady' Pani wójt uczęstniczyła w
v spotkaniu inle$acyjnym osób niepełlosprawnych w Jeleniej Górze'
w dniu 15 maja br Pani Wójt wzięła udział w seminarium realizowan1m przez
stowarzyszenie Pegaz wspólnie z Urzędem Pracy w ramach projektu agroturystyka szansą dla
rozwoju wsi i demokacji loka]nęj. Ucfęst kami tęgo spotkania byla grupa osób z t'bainy.
przedstawiciele grnin i organizacji pozalządo\łych.
W dniu 16 maja br w sie&ibię ZGK odbyło się posiedzenie Zarządu. Przedmiotem
posiedzenia byty sprawy dotyczącę gospodalki odpadami' współpracy z Miastęm Jelenia
GóIa w t}.rn zakesie oraz spmwy dotyczące funkcjonowania Zakładu Usług Komunalnych
ZGK.
Ponadto p.Wójt poinformowałą że trwają pracę przy przebudowie mostu na ul.Dolina
Czerwienia. Termin zakończenia prac- czerwiec br. Rozpoczęty się róvnież pTace na boisku
sporto\ł}'rn w Podgórz}nię. Tęrmin zakończęnia prac przewidziany został na paździęmik br.
W dniu dzisiejszym Urząd Gminy otrzymał pozwolenie na budowę kaplicy na cmentarzu
komuna,]nym w Scięgnach.

Pani MałgoŹata olszewska. Z.ca Skarbnika Gminy, składając informację o bieżącej s}tuacji
finansowej Gminy, poinformowała' że zobowlęalia Iegulowane są na bieżąco, stan konta
wynosi 630.000zł. Na koniec maja br uregulować nalezy około 100.000zł odpisu na
zakładowy fundusz świadczeń socjalnych dla oświaty i dla urzędników. Z pozos|ałych
środków pokr}te zostaną wynagrodzenia i bieżące płatności.
W okesie między sesjami umorzono odse&i od ńeterminowych opłat dwóm najemcom
mieszkari komunalnych w staniszowię. Jędna kwota to 20,26fł' drugaLwotato 622zł.

Ad.6

Radna Szewczyk- Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego Gminy
poinformowałą że Komisja odbyła posiedzenie w dniu 18 kwiętnia br. Komisja w teienie
dokonała przeglądu działek grninnych w miejsco\Ąościach Scięgny. Mjłkólv. PodgóŹ,n,



staniszów i Sosnówka, o llórych kupno lub dzierżawę zwrócili się mieszkalicy Gminy.
Komisja dokonała ró\łnieŹ spBwdzenia możliwości doprowadzenia dojazdu do działki
gminnej w Ścięgnach. Zajmowała się sprawą przejęcia drogi do działek gminnych w
Sosnówce, na któqtn ma powstać boisko.

Radny Żukowski- Przewodniczący Komisji Skarbu i BudŹetu, poinformował' żę Komisja
spotkała się dtukotnie, tj. 30 kwietnia br i 15 maja br.
Tematami posiedzenia Komisji w dniu 30.04.07 byĘ następujące sprawy:

- boisko spońowe w Podgórz1nie,
- działalność Związku Gmin Karkonoskich.

odnośnie boiska spoltowęgo w Podgórf)'nie' radny Żukowski poinformował. żę ploblemem
było znalezięnię wykonawcy do wykonania tego boiska. Sprawa ciągnie się od końca 2005
roku. Na początku 2006 roku odbyły się pierwsze przetalgi. Nie wyłoniono żadnego
wykonawcy. obecnie do wykonania w boiska zgłosiła się |rrma budowlana ,,Bea|a.' ze
Szczay,na. Z t}'m, że wycena któm była wykonana w 2005 roku na budowę boiska jęst o
połowę niższa od kwoty. za ltórą firma zgodziła się wykonać inwestycję. Można
pzeńd1lvać' ze z chwilą kiedy ,,ruszyło'' Euro 2012' wszęlki€ pracę budowlane bęĄ coraz
drcższe' Ponadto trudno będzie znaleźć irrną firmę która przeprowadzi tą inwęsrycję. Uważa,
że jest to ostatni moment jeżeli chodzi o wykonanie tego boiska. ocfękiwania społeczne w
zakesie modemizacji boiska są bardzo duże' Szkoda również byłoby pozbyó się środków
dotacyjnych, ldóre otrzymała Gmina na ten cel z Urzędu Wojewódzkiego z Wrocławia.
Wobec powyższego Komisja Skarbu i Budzetu zawnioskowała, aby inwestycję konb'nuować
i zacirynąć na jej realizację hed}'t w wys' 450.000zł- z środków tyah wykonana ma być
ró\łnież mod€mizacja szatni i doprowadzenie wody.
Radny Zukowski poinformował, Źe odnośnie działalności Związku Gmin Karkonoskich
informacji na posiedzeniu Komisji udzielił radny Jurko. Delegat do ZGK. W miesiącu
czerwcu br odbęĘ się obchody 15 lecia istnienia Zwiq.zku. Ponadto w Zwiq.zl..u t.wają
Iozmowy na temat bezdomnych, bezpańskich psów' Jest plopozycja, aby Gmina jednorazowo
vpłaciła 20'000zł na rozbudowę schroniska d|a zwieftĄt i później co miesiąc uiszczałaby
L:wotę 1000zł na jego prowadzenie' Gmina nie ponosiłaby innych kosztów za odławianie i
przetrzym}Ąłanie psów w schronisku. W taki sposób mógłby być załatwiony kompleksowo
problem wszystkich psów na wsiach'
Ponadto na posiedzeniu t).rn, Komisja za1łnioskowała, aby dokonać zmiany inkasenta opłaty
talgowej w Miłkowie. IŃasentem ustalió ZUK w Miłkowie'
odnośnie podwyższenia diet dla sołtysów za udział w Sesjach, Komisja stwierdziła, że wyda
opinię w porłyższej sprawie po uzyskaniu opinii od wszystkich komisji i po uzyskaniu
informacji od Skarbnika Gminy na temat wysokości prowizji jaki€ otrz}mali sołtysi w 2006
roku za pobieranie podatków i opłat.
Drugie posiedzenie Komisja odbyła w dniu dzisiejsn7m, przed Sesją Na posiedzeńu tym
Komisja zaopiniowała zmiany do budżęfu na 2007 rok i sprawę zaciągnięcia
długoterminowego ked1tu.

Radna Klepka- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, poinformowała, że Komisja odbyła
posiedzenie wyjazdowe w Zakładzie Usług Komunalnych w Miłkowie w dniu |4 ma:a 200,|
roku. Tęmatem posiedzenia Komisji była kontola dorycząca pŹetalgu na znjryty sp|zęt.
Radna K1epka przedstawiła wnioski z tego posiedzenia.

Radna KrzyĄńska- Przewodnicząca Komisji Społecznej poinformowała, że Komisja nie
obradowała między sesjami. Posiedzenie odbędzie w dniu 24 maja br. W dniu Ęm odbędzie
wizję szkoły Podstawowej w Podgórz1nie i Przedszkola w Podgór4nie.



Radny S4tnajda- Przewodniczący Komisji Administracyjnej poinformował, Źe Komisja
odbyła posiedzenie w dniu 15 maja br. opiniowała wnioski o przydział lokali mieszkalnych'
rcmonty mieszkań komunalnych, dzierzawę działek. Po zapoznaniu się z opinią na temat
zagospodarowarria bud1nku po byłym przedszkolu w Miłkońe na lokale mieszkalne,
Komisja wskazała, aby podhzymać decyzję o sprzedaiy w/w budynku w przętargu.
Następnie radny Arrgielski. Z.ca Pzewod. Komisji poinformował o rłyjazdow;,rn
posiedzeniu Komisji.

Ad.7

Pani olszewska- Z-ca skarbnika Gminy przedstawiła projekt uchwĄ w sprawie zmian w
budż€cie na 2007 rok oraz uzasadnienie do projeltu uchwaĘ.

Radny Żukowski wysląpił z zaD'taniem kiędy wdrcżona zostanię do realizacji sprawa
likwidacji poĘć azbestowych.

Pan Piwowarski- sękrcta.rz Gminy poinformował, żę M nĄjb|iilszq Sesję Rady
pŹygotowana zostanie szczegółowa informacja na ten temat. Na pewno w 2007 roku nie
będfię to w&ożone'

Pani wójt poinfomowała, że na quorum Związku Gmin Karkonoskich problem ten ró\łnież
był poruszany. Został opracowany powiatowy program usuwania azbestu. Gmina do tego
programu przysĘliła. W chwili obecnej Gminy mają obowiązęk zinwęntaryzować te obiekty.
na których sąjeszcze pokrycia azbestowe. Dla włŃcicieli tych obiektów udzielona zostanie
jedynie pomoc w utylizacji azbestu.

Radny Szymajda wystąpił z zap}taniem, na co ptzezrLaczone będą środki na wydątki i
nagrody pracowników interwencyjnych nie zaliczane do wynagrodzenia.

Pani olszewska pofuformowała. że są to środki na zaklp odziei,y ochronnej, wody
mineralnej, Ę.

Pani wójt poinformowała, ż'e zostaty zatrudnione osoby na roboty publiczne, lr1óre w dużej
części dofinansowane sąpuez Urząd Pracy, ale też zatrudnionych mamy pracowników na
rcbotach interwencyjnych i futaj Urząd Pracy dokłada jed1nie potowę kosztów ich
fatrudnięnia. Many również zatrudnionych 30 pracowników w ramach prac społeczno-
u44ecznych. są to osoby, które są klientarni ośrodka Pomocy Społeczrrej. osoby te
wykonują pracę 46 godzinną w ciągu miesiąca i do tych osób dopłacamy 40%
wynagrodzenia. 60% wynagrodzenia finansowane jest z Funduszu Pracy ze Starostwa.

Po poddaniu przez PtzewoóriczE:ego Rady pod głosowarrie projektu uchwały w sprawie
zmian \ł budżęcie na 2007 rck' uchwała podjęta została l5 głosami ''za'' (jędnogłośnie).

Pani Wójt wystęiła o łprowadzęnie w mmach autopopla\łki do porządku obrad punktu
dot. podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego krcd}tu inwestycyjnego.

Zmiana porządku obrad dotycząca wplowadzenia pod pkt 8 podjęcia uchwĄ w sprawie
zaciągnięcia długotęrminowęgo k1ęd}'tu inwęstycyjnęgo, ptzyjętĄ zostala 15 głosami ,,za',.



Ad.8

Po przedstawieniu ptzez p.Małgotza|ę olszewską- Z-cę Skarbnika Gminy projeltu
uchwaĘ w sprawie zaciągnięcia długoterminowego ked1'tu inwestycyjnęgo, uchwała podjęta
została 14 głosami ,,za',, 1 ,,wstrzymując1'rn się,'.

Ad.9

Radny Angie1ski poinfomował' że uczestniczył w kontroli przeprowadzanej przez Komisję
Rewizyjn4 w Zakładzie Usług Komunalnych w Miłkowie. Jeżęli chodzi o przepisy i wszelkie
w1łnagania jakie dotyczą przetargów. to zostały one spełnione przez Zakład przy spfledaily
sprzętrĄ ale uważa za ńecelowe pozb}aĄ'anie się ptzez Zakład sprzętu, który mógłby być
jeszcze rłykożystany. Rozs1p1wacz, ł1óry został sprzedany mógł być zamontowany na
przyczepkę w czasie zimowego odśnieżania dróg' Jedne z urządzeń, które zostało splzedane
już tego samego dnia było \łykorzystywane, drugie po niewielkich naprawach pracowało już
następnego dnia.

Następnię radny Angielski pzedstawił osłonę pod tablicę rcjęshacyjną samochodu jakie
rczprowadza Miasto Bolesławiec. wskazał, że jest to bardzo dobra forma reklamy i promocji.
Zaproponował, aby również Gmina Podgórz1n podjęła się takiej formie reklamy,
umieszczając na osłonach hasło: Karkonosze. Gmina Podgórzp- informacja furystyczna m.''

Następnie zapoponował' aby na wiatach Fzystankowych i imych urządzeniach umieścić
nalepki z hastem: nie niszcz tego, nie żal ci.

Radna Krzyżńska pobformowała, że Girnnazjum Gmirrnę w Sosnówce rozpoczęło prace
porządkowe na cmentarzu Jęńców wojerulych w Borowicach. wskazała na potrzebę zal.upu
kwiatów na groby.

Radny woźnica wyst@ił' aby radni przed sesją otrz}m}'.\ła1i protokoĘ z posiedzeń
poszczególnych komisji.

Radny Jaskółowski- Przewodniczący Rady wskazał' że wszystkie dokumenty, w tym
plotokoły z posiedzeń komisji są do wglądu w Biurze Rady i bez problemów można się z
nimi zapoznać przed kazdą sesją

Radny woźnica wystą)ił, aby przepowadzić dla radnych szkolenie w zabesie bformacji
niejawnych.

Pani Nykiel. soĘs wsi Sosnówka przekazała zap}tanie mieszkańców wsi dot' I'atności za
wodę i ścieki. W związku z przejścięm do KswiK gospodarki wodno-ciekowej mieszkańcy
wsi otzyaali od ZUK w Miłkowie trzymiesięczne wypowiędzęnia umów na dostawę wody i
odbiór ścieków. W w1powiedzeniach wskazano, że z dnięm 16 kwi€tnia odpłatności nalęży
kierować do KswiK. Do dnia dzisiejszego mieszkńcy nie mają podpisanych żadnych umów
ze Spółką Ponadto, cfyjęst zgodna z prawem zmiana odpłatności za wodę i ścieki w trakcie
trwania trą'rnięsięcznego okresu w1'powiedzenia urnowy'

Pani Wójt poinformowała, ż€ z takim p}.taniem zwtóciła się również w dniu wczoĄs4tn
p.SoĘs wsi Scięgny. Pan Prezes Spółki KSWiK poinformował. że umowy są już
przygotowane i w najbliższych dniach dotrą do mieszkńców w poniedziałęk p.wójt



odbędzię spotkanie z p'Prezesem' na L1órym między inn}Tni poruszona zostanie splawa gdzie
mięszkańcy będą mogli uiszczać opłaty'
Natomiast w sprawie zgodności z prawem zmiany odpłatności za wodę i ścieki' p.wójt
poinfomowałą że w}powiedziana mieszkari com była przez ZUKMiłków urnowa na dostawę
wody i odbiór ścieków, a nie umowa dotycząca opłat.

Pan wojnalowski- soĘs wsi Przesieka, wyst ił z zap}'tanięm, czy w mmach remonfu
mostu rra ul.Dolina Czerwienia, nie można byłoby również usunąó ublków w murze
oporowlm.

Pani Wójt poinformowała, ż€ UIząd Gminy będzie musiał wyst@ić w tej splawie do
RZGW.

Radna Krzyąńska wystą)iła z podziękowaniem za 1rzekazalie książek do bibliotek
gimnazj alnej w Sosnówce'

Radny Kowara wskazał' że jęst innęgo zdania niŻ radny Arrgielski w splawie spŹedaży
spŻętn pflez ZUK w Miłkowię. Stwierdził' że splzęt tęn był juz wyeksploatowany i do
niczego już się nie nadawał. Poprzednia Rada Gminy cĄ czas wnioskowała, aĘ usunąć ten
sprzęt i ztobić na placu w Zakładzie porządek.

Radna os}.ra wystą]iła z prośbą do Kierownika ZUĘ o dokonanie sprawdzęnia stanu
tablic ogłoszeniowych na tęrenie Gminy

Radny Woznica wystąpił z prośbą do p.wójt, aby usrurięcia bud na targovr'isku w Miłkowie
dokonaó do dnia 28 maja bI. gdyż w dniu t}m do Miłkowa ma przyjechaó biskup'

Radna Pastemak poinformowała, że zwrócili się do Niej rodzice dzieci uczęszczających do
szkoły Podstawowej w Podgórzynie i do Gimnazjum, aby dopasować kursy autobusów do
godzin lekcyjnych' w niektóIe dni dzieci kończą zajęcia o godzinie 13.00, a autobus
powrotny do domu ma,ją dopiero o godzinie 16,00. Radna Pastemak złozyła wniosek o
udogodnienie go&in przejazdu autobusó\ł (gimbusów) do godzin lekclnych dzieci
uczęszczających do Szkoły Podstawowej i Gimnazjum.

Radna Szewczyk pobformowała, że w ramach programu ,,Smoka', w szkołach
wprowadzonę będ4 dodatkowe zajęcia lekcyjne. wobec powyższego nie ma konieczności
zmieniać kuNów autobusów.

Pani wójt poinformowałą ż.e PKs zamiefla zakupić 18 osobowy samochód do przewozu
dzieci z Przesieki' Zachdmią Bolowic. Zmiana ta nastąpi od nowego roku szko]nęgo. Ten
kótki okesjaki pozostał do zakończęnia roku szkolnego nalęży przetrwać.
Dowóz dzieci do szkół jest olbrzłmim kosztęm dla Gminy. W roku ubiegłyn na móarie |o
poniesione zostały wydatki w granicach 150.000zł.

Radna Linke wysĘ)iła w sprawie dekomunizacji nazw ulic' PŻygotow}ałany jęst projękt
ustawy w tej sprawie.

Pani wójt wskazała, że zmiana nazwy ulicy pociąga za sobąwiele kosfów i to nie tylko d1a
Gminy, ale przede wszystkim dla mieszkanców.



Radna oryta wystą)iła z zap1Ąariem do Kielo\łnika ZLIK \ł Miłkowie, czy przyczepą na
którą zbierane są śmieci posiadajakieś przyĘcie' w dniu 30 kwiętnia br była świadkiem jak
z pEyczepy t€j wypadały śmieci.

Kierownik ZUK wskazał, że polozmawia w tej spnwi€ z pracolt kami obsługującymi
ciągnk z przyczepą

Radny Angielski wskazał' że w dalszym ciągu nie ma reakcji ze strony ZUK \ł Miłkowie na
Jego wniosek w sprawie zabmnia odpadów przy wejściu na Górę Witosza w staniszowie.

Pan Piwowarski- sękętarz Gminy odcz}'tał odpowiedź na interpelację zg}oszoltą la
poprzedniej Sesji przez radną Linke, a dotyczącą wieloletniego planu inwestycinego oraz
odczyał odpowiedź na interpelację p.Ratajskiego- Przewodniczącego Rady Sołeckiej wsi
Malczyce w sprawie przyznawania zapomóg pieniężnych przez GoPS w Podgórz)'nię
osobom nadużywając}'n alkohol.

Pani Twardziszęwska- Kierownik GOPS poinformowałą że w dniu wczorajsz},rn odbyła
spotkanię z p.Ratajskim oraz p'Fifie1ską-Nowak- Przewodniczącą Gmimej Komisji
Rozwiąz}rłarria Ploblemów Alkoholowych. Perłne kwestie zostały wyjaśnione. Pan Ratajski
wyraził cĘć współpracy zaróy,no z GoPs jak i Komisją Roztviąz1rwania Problemów
Alkoholowych.

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do wiadomości Rady Gminy złożone
zostały dwa pisma p.orłowskiego skięrowane do Marszałka Sejmu w sprawie roszczeń
zwrotnych skarbu Pństwa. Pisma znajdują się do wglądu w Biurze Rady.

Ad.10

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła Protokół Komisji w sprawie podjęĘch uchwał i
przyjęĘch wniosków.
(Protokół Komisji stanowi załącznik do protokołu z sesji).

Ad . l1

W związku z vyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad, Przewodniczący RaĄ
Gminy podżękował wszystkim za uczestnictwo i o godz. 13n' zamkĘ obrady Sesji.

Protokółowała: Agnieszka Bugdoll
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